    PLANET EARTH IS 4,600 MILLION YEARS OLD

It is difficult for us to think about such an enormous length of time, but if we simplify it into an understandable idea, we can compare the planet Earth to a person of forty-six years old.

Nothing is known about the first seven years of this person’s life, and very little information exists about the middle period; we know that it was only at the age of forty-two the Earth began to flower.

Dinosaurs and great reptiles did not appear until one year ago, when the planet was forty five. Mammals arrived only eight months ago; in the middle of last week man-like apes became ape-like men, and at the weekend, the last Ice Age covered Earth.

Modern man has been around for four hours. During the last hour man discovered agriculture. The Industrial Revolution began just a minute ago.

During those sixty seconds of biological time, Modern Man has made a rubbish tip of Earth.

He has increased his numbers to terrible proportions, has caused the death of hundreds of species of animals, has robed and destroyed the planet in his search for fuels; now he stands, like a violent, spoilt child, delighted at the speed of his rise to power, on the edge of the final mass destruction and of killing all the life which exists in the solar system.

ПЛАНЕТЕ ЗЕМЛЯ 4,600 МЛН. ЛЕТ

Нам сложно подумать о таком большом промежутке времени – 4,600 млн. лет. Но если упростим её в соображаемую понятие, мы сможем сравнить планету Земля с сорока шести летним человеком.

О семи годах жизни этого человека ничего неизвестно, и имеется очень мало информации о среднем периоде; нам известно, что лишь в 42 года Земля начала процветать.

Динозавры и большие рептилии появились в прошлом году, когда Земле было 45 лет. Млекопитающие появились только 8 месяцев тому назад; в середине прошлой недели человекообразные обезьяны превратились в обезьяноподобных людей, и в конце недели последний Ледниковый Период покрыл Землю.

Прошло 4 часа, как существует современный человек. В течение последнего часа он открыл сельское хозяйство. Промышленная революция началась только минуту назад.

В течение тех 60 секунд биологического времени, современный человек превратил Землю в мусорную яму.

Он увеличил свою численность до ужасных пропорций, стал причиной смерти сотни видов животных, ограбил и уничтожил планету в своих поисках горючего; сейчас он стоит, как жестокое, избалованное дитё, наслаждаясь скоростью роста своего мощи, на краю финального массового разрушения и уничтожения всего живого, существующего в солнечной системе.

